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Introduktion til afdelingen   X  

Uddannelsesprogram   X  

Uddannelsesplan   X  

Medicinsk ekspert - Læring i rollen som 

medicinsk ekspert 
  X  

Kommunikator - Læring i rollen kommunikator   X  

Samarbejder - Læring i rollen som samarbejder   X  

Leder/ administrator - Læring i rollen som 

leder/administrator 
 X   

Sundhedsfremmer - Læring i rollen som 

sundhedsfremmer 
  X  

Akademiker - Læring i rollen som akademiker    X 

Professionel - Læring i rollen som professionel   X  

Forskning - Uddannelsessøgende lægers 

deltagelse i forskning 
   X 

Undervisning - som afdelingen giver   X  

Konferencernes - læringsværdi  X   

Læring og kompetencevurdering   X  

Arbejdstilrette-læggelse - Tilrettelæggelsen 

tager hensyn til videreuddannelsen af læger 
 X   



Læringsmiljøet på afdelingen    X 

 

 
Særlige initiativer  

 
Næste besøg 
Rutinebesøg om 4 år Ja 

Anbefalet tidshorisont 0 

 
Deltagere 
Sygehus/Centerledelse JA ved Michael B. Schmidt  

Speciallæger 6 

Uddannelsessøgende læger 6 

Andre   

 
Dokumenter 
Godkendt af afdelingen Ja 

 
Aftaleparter 
Ledende overlæge Helga Angela Gulisano 

Uddannelsesansvarlig overlæge Jens Jakob Riis 

Inspektor 1 Christian Bonde Pedersen 

Inspektor 2 Jørgen Hesselfeldt 

Evt. inspektor 3 Mads Hjortdal Grønhøj 



 

Konklusion og kommentar til 
besøg  

 

Inspektorbesøget var et ordinært besøg efter seneste besøg i 2015. 
 
Samtale med de uddannelsessøgende: 
Selvevalueringsrapporten blev udfyldt i plenum under 
morgenkonferencen ved tilstedeværelse af alle speciallæger. De 
uddannelsessøgende blev spurgt i plenum om de forskellige punkter. 
De uddannelsessøgende angiver dog at selvevaluringen er retvisende 
og upåvirket af at den blev udfyldt i plenum. 
 
En uges introduktion. Med ”føl” de første dage. 
 
Siden sidste besøg er der strammet omkring overarbejde hvilket har 
reduceret antallet af operationsdagene. Der er tale om 4 dage om 
måneden, resten skal foretages som interessetimer. Der angives ca. en 
dag om ugen som interessetimer. Det er ikke tilstrækkeligt med 4 dage 
og ikke tilstrækkelig til uddannelsen, selvom det beror på en tolkning af 
det krævede kompetenceniveau i logbogen. 
 
Forskningsmulighederne er generelt gode. Professor Carsten Bjarkam 
er imødekommende, og hjælper de uddannelsessøgende i gang. 
 
Der oplyses fra de uddannelsessøgende, at samtalerne holdes løbende 
og rettidig og der udfærdiges uddannelsesplanen. 
 
Generelt ganske imødekommende speciallæger, som er hjælpsom ved 
konference. Der angives god tilfredshed med omgangstonen, og 
indstillingen. 
 
Ledelses og administrator:  De uddannelsessøgende præsentererer 
ikke patienterne som de har indlagt, ligesom de ikke visiterer 
patienterne. De uddannelsessøgende organiserer ikke logistikken 
omkring vagten eller visitation.  
 
Morgenkonferencen ved inspektorbesøget var ganske forvirrende, med 
nogen logistik og uden egentlig læringsindhold. Det oplyses dog at der 
vanligvis er mere læring ved morgenkonferencen, hvor særlige patienter 
bliver gennemgået. Ved seneste inspektorrapport blev der aftalt 
didaktisk daglig gennemgang af billeddiagnostikken. Det er endnu ikke 
sket. 
 
Der anvendes ikke Reznicks/OSATS skema eller andet værktøj til 
struktureret feedback. Det har været forsøgt implementeret. 
 
Samtale med UOA 
Drøfter omkring manglende gennemgang af skanninger ift. læring. 
Problemet anderkendes. Der arbejdes med løsningsmuligheder. 
 
Ligeledes drøftes de få operationsdage, hvor problemet ligeledes 
anerkendes ift. uddannelsen. Det er ikke ønskeligt at kompetencen 
alene opnås hvis der opereres på fridage. 
 



Ift. manglende visitationsfunktion i vagten og præsentation af vagten 
ved morgenkonference: Problemet anerkendes, man har ikke været 
opmærksom herpå. Det skulle være muligt. 
 
Der afholdes speciallægemøde en gang om måneden, hvor 
uddannelsesforløbet gennemgåes. 
 
Samtale med speciallæger 
Manglende dagfunktion er et stort problem ift. patientforløb. Der 
efterspørges flere operationsdage og dagsfunktionener til de 
uddannelsessøgende. 
 
Samlet set er der gennemgående tilfredshed med uddannelsen hos de 
uddannelsessøgende. Der er et imødekommende miljø, med gode 
læringsmuligheder. Begrænsninger er drøftet ovenfor og nedenfor under 
”indsatsområder” 
 
Uddannelsen af yngre læger på afdelingen er således i god gænge. 

 

Status for indsatsområder, hvis 
der tidligere har været besøg 

 

I forhold til gennemgang af skanningsbilleder ved konference, er 
der endnu ikke opnået et tilstrækkeligt læringsmiljø. 
Skanningerne bliver kun gennemgået sporadisk. Således fortsat 
indsatsområdeområde. 

 

 

 

 

 

Aftale mellem inspektorer og afdelingen: 

Nr. Indsatsområde Forslag til indsats Tidshorisont 

1 Øge  antallet af 
operationsdage til 8-10 om 
måneden, samt generelt 
flere dagfunktionstjenester 

Ændring i 
arbejdstilrettelæggelse 
ligger uden for denne 
rapports område 

1 år 

2 Bedring af konferencens 
læringsværdi, herunder 
gennemgang af billeder 

Formaliseret gennemgang 
af skanninger. Det er ikke 
nødvendigt med 
røntgenlæge, men kan 
varetages af bagvagten ved 

½ år 



konferencen. 

3 Mere involvering af de 
uddannelsessøgende ved 
visitation i vagten samt 
præsentation af de indlagte 
patienter ved konferencen. 

De uddannelsessøgende 
kan varetage visitationen i 
et tidsrum i løbet af vagten, 
ligesom præsentationen af 
nye patienter kan varetages 
af uddannelsessøgende 

½ år 

 


